



ပအိုဝ်းစွဲးခွဲး၊ ဖက်ဒရယ်ကောင်စီ

Pa-O National Federal Council (PNFC)



ပအိုဝ်းစွဲးခွဲးဟံးနယ်ကို ကအိလွဉ်စွဲးကမ်းကိုချာ အခမ်းခမ်းအထိထိ သံတမန်ကာရဲဉ်းယို ကခံဗာ ဝင်၊ကချောင်၊ခ၊အလောင်း ထေထန်လိတ်ကျောညာ(၄/၂၀၂၃)

၁။ ခရစ်နေဉ်း ၂၀၂၃ ဗာ၊ လာမေ (၇) နီ၊ကိုတွင်၊ ဖြိဝ်၊ခမ်းအခပ်နပ် ပအိုဝ်းစွဲးခွဲးဟံးနယ်ကို ကလွဉ်ဒါ၊ အာသီယံ ထီးစားနား လို၊ခွဲးနွယ်အလောင်း ထွားကမ်းကိုမု အစွဲးအကမ်းဖြောင်တဖူ၊ရေ၊ဌာန (AHA) Center သံတမန်ကာရဲဉ်းနပ်၊ ခံဗာ၊ ဝင်၊ကချောင်၊ခ၊အလောင်းယို ပအိုဝ်းစွဲးခွဲး၊ဖက်ဒရယ်ကောင်စီ (PNFC) အနေနပ်၊ ထွဲထွဲတိုတို တစူ၊တဝ်းချာရင်၊ အကချောင်၊ခ၊သားအလောင်းနပ်၊သ့။

၂။ အကထွာချာအနီ၊နပ်၊ ပအိုဝ်းခမ်းသားစွဲးဖါသီး အဝ်းထီးထွဲလွဉ်၊ချာထွဲတင် ရို၊ရောင်လွဲ၊ချာဝင်၊ အကချောင်၊ခ၊သားနပ်၊ ထွာချာ ဒေးသခံ၊ ဌာနပြည်သူ့စစ် အစွဲးချာသ့။ ကွပ်နပ်၊မ၊ မဉ်းထောင်ချာယင်း ဌာနပြည်သူ့စစ် ကချောင်၊ခ၊ဗာ၊အကျောင်၊ ခရားယို ဆ၊ချာသ့၊ ဝင်၊ထွဉ်းသားအဝ်းချာရင်၊နပ်၊ ပဉ်းထီးထွဲ၊ဗာ၊ချာနပ်၊မ၊ မျန်မာခမ်းတခမ်းလွဲ၊ခမ်းဆင်၊ရော၊ ASEAN အထွဲ၊ နမ်းခြောင်တင်လွဲ၊ တားဉ်းအဝ်းသားကပါ ခမ်းလင်အစို၊ရတမ်း ခမ်းလင်အစုအပူ၊သီးဖုံ၊ ယံကထောင်ထွား တီလွဲ၊ခန်းသွဲ၊ ဝင်၊ အကျောင်၊ခရားယိုတဗာ၊အလောင်း လဝ်းဟိုန်လွဲ၊ဗာ၊သ့။

၃။ ခမ်းပေါင်၊ဗူးလွောင်းဗူးရေ၊ ကိုင်ပြင်၊ထွဲတင် ခမ်းထီအကို အဝ်းလျားရောင်ဝင်၊ အကျာကိုယို ကားတင်ခမ်းရင်၊သား တခွဲးတွမ်းတခွဲး အခါ၊ ဖန်ဆင်၊ပဉ်ပကွ နပ်၊ တယဝ်း၊ ခမ်းရင်၊သားအစွဲးအပူ၊ အချင်၊ချင်ကို အစုအပူ၊ တခွဲးတွမ်းတခွဲး အခါ၊ ဖန်ဆင်၊ပဉ်ပကွ နပ်၊တယဝ်း၊ နွှောင်၊ဟံးရေ၊ ယံလွဲ၊တခြင်ဗာ၊ အနယ်၊ကအဝ်းထွဲ၊ခမ်းချာ၊ စွဲးကောင်သီ(စကစ) သီး အဝ်းသွဲ၊ကိုင် အဝ်းယားကိုင်လဲဉ်း အလောင်းယိုနပ်၊ အဝ်းလွဲ၊ အွဉ်းသတိတန်တန်သွဲ၊ဝင်၊ အခိန်ရင်၊နပ်၊သ့။ ပတောင်၊(ကယန်း)ကပါ စောက်၊တချာတွမ်း ပအိုဝ်းအခါ၊ ဘာ၊သားရေ၊ လို၊မျိုးရေ၊ ပဉ်ပကွဖုံ၊ ယံကထွာ အဝ်းဖန်ဆင်၊ တသေးသေးချာ၊ စွဲးကောင်သီ(စကစ)သီးယို ကျဲ၊ဖန်ဆင်၊မာ၊လွဲ၊ ထင်းယင်း ပအိုဝ်းစွဲးခွဲးကို အချင်၊ချင်၊ယံကထွာယင်း ပဉ်ပကွယိုတင် အဝ်းသွဲ၊ကိုင်လဲဉ်းရင်၊နပ်၊ အစင်းစွဲးတဗာ၊ အဝ်းထီးထွဲလွဉ်လဲဉ်းသ့။ အတိတ် ခေတ်ကရီး စွဲးခွဲး(စစ်အေး)ခေတ်ကိုတွင်၊ အခေခံးတွမ်း “စွဲးခွဲးရေတွမ်း လို၊အရန်းဖိုးထိုရေ၊” ထာယူးဝါဒ တဉ်းတဝ်းထွဲ ပယောဂအထန်၊ သမ်းစွဲး၊သွဲ၊ လွဉ်တင် ပအိုဝ်းစွဲးခွဲးယို ပ၊ထို၊ဗာ၊ “ ပအိုဝ်းဗွာတွမ်း ပအိုဝ်းတချာ ” နီခပ်ထွဲ၊ ပအိုဝ်းစွဲးခွဲးကို အချင်၊ချင်၊ အနေဉ်း (၁၁) ကို တိုက်၊ခ၊ချာဗာ၊ဝင်၊တင် သွဲးထီထိုရီးခွဲးဗာ၊လဲဉ်း သမင်၊ယို ယံကသင်ထွာချာဗာ၊ခွဲးနပ်၊ ဆင်၊ရော၊ ပအိုဝ်းစွဲးခွဲးသား ကပါ ပအိုဝ်းခမ်းသားကားကအဝ်း ယံကရဲးဆီ၊ဉ်းသွဲ၊ခန်းဝင်၊ အကျောင်၊ လဝ်းဟိုန်တဗာ၊သ့။

၄။ မဉ်းထောင်ထွားချာ ပအိုဝ်းဒေးသကို ကလွဉ်စွဲးကမ်းကိုချာ သံတမန်သီးကာရဲဉ်း ကခံဗာ၊ဝင်၊ချောင်၊ခ၊ အလောင်းယိုနပ်၊ အယားသားစွဲးကောင်သီ(စကစ)အစွဲးသီး အသ၊ဆန္ဒတအိတ်ထဝ်းရင်၊ အီးဖေး ထီးစားနား လို၊ခွဲးနွယ်အလောင်း စွဲးကမ်းကိုမု အထောက်အကမ်း ကအဝ်းလို၊သန်ငါ၊ ခမ်းသားစွဲးဖါ ကားကအဝ်းအလောင်းထွဲ။ အီးထေဖော်ထန်၊နွှောင်၊ အခေအနေ အကျောင်၊ခံးလဲ၊ တအိတ်ထဝ်းရင်၊နပ်၊ အဝ်းထီးထွဲ၊လွဲ၊သ့။ မဉ်းတရဲးဆီ၊နွှောင်၊တဝ်း အယားသားစွဲးကောင်သီ(စကစ)သီး ထာယားကိုင်ဒုစရဲက်၊မုယိုနပ်၊ တို၊တို၊သ၊သ၊ တအီးစွဲးကမ်းနွှောင်၊တဝ်း ထီးစားနား လို၊ခွဲးနွယ်အလောင်း အထောက်အကမ်း သ့။ ခမ်းသားကားကအဝ်း သ၊ဆန္ဒကထွာ တယံထောင်ခွဲး ဖက်ဒရယ်ဒီမိုကရေသီခမ်းပေါင်၊ဗူးအလောင်း ကအဝ်းထောင်းထမ်း လဲဉ်း သားအခါ၊ သ၊သဘော်၊ဗိုန်လို့ဝင်၊ ဘို၊အချက်တဗာ၊ မဉ်းလ၊မ၊ ထီးစားနား လို၊ခွဲးနွယ်အလောင်း စွဲးကမ်းကိုမု ကပါ ခမ်းသားယားခိမ်းချဲ၊ခွဲးရေယို အီးထေထန်ဖော၊နွှောင်၊ချာရင်၊ အကျောင်၊ ထေထန်လဝ်းဟိုန်နယ်ဗာ၊သ့။

ပအိုဝ်းစွဲးခွဲး၊ဖက်ဒရယ်ကောင်စီ

ကော့စားသတ္တရာဇ်နေဉ်း ၁၃၈၆ ဗာ၊ ဒဲဉ်ရုတ်လောင်း (၈) နီ၊

ခရစ်နေဉ်း ၂၀၂၃ ဗာ၊ လာမေ (၁၁) နီ၊

သိုပ်ထေအီ - ခွန်ဝါး (+၆၆) ၉၂၉၈၄၀၆၅၆

ခွန်ထေထူး (+၉၅) ၉၄၄၈၂၃၈၀၁၄